

計畫名稱：環境檢驗測定機構許可作業服務計畫

計畫編號：EPA-91-1103-02-01

計畫執行單位：工研院量測技術發展中心

計畫主持人（包括協同主持人）：李步賢、周念陵、陳元貞、林開儀、石兆平、魏滿莉、呂建宗、
林庭郁、廖志恆、林秀鎔

計畫期程：91年1月9日起至91年12月31日

成果摘要

- 一、承接與完成環境檢測（驗）機構新設置許可證、展延、復業、增加檢驗室、增類與增項之申請案件文件審查140件次。量測中心收到203件申請案件，實際有效案件申請數為156件。
- 二、承接與完成檢測（驗）機構新設置許可證、展延、復業、增加檢驗室、檢驗室搬遷、增類等系統評鑑安排及準備80件次。在有效申請案件中，總計安排與執行102場次。
- 三、承接與完成檢測（驗）機構新設置許可證、展延、復業、增加檢驗室、檢驗室搬遷、增類與增項等盲樣測試70件次。在有效申請案件中，總計安排與執行盲樣測試100次。
- 四、承接與完成檢測（驗）機構新設置許可證、展延、復業、增加檢驗室、檢驗室搬遷、增類與增項等術科考試安排及準備50件次。各類型術科考試安排及準備術科考試總計147場次。
- 五、完成召開檢驗測定機構評鑑技術委員會十次全年度共舉行檢驗測定機構評鑑技術委員會十次，會議紀錄如附另冊。內部稽核分別於5月、6月及12月舉行。
- 六、舉辦檢驗測定機構業者座談會等共計一場次（約一百二十人次）檢驗測定機構業者座談會於九十一年十月四日（星期五）在工研院光復院區光復國際會議廳舉行，共119員出席。
- 七、舉辦一場次現場評鑑專家與評鑑技術委員之評鑑技術討論會評鑑技術討論會於7月11及12日假台南劍橋飯店舉行，總計51名出席。
- 八、更新環檢所環境檢測管理資訊系統檢驗測定機構基本資料、許可資料與處分資料等約一百筆。環檢機構總共更新126筆。
- 九、經環檢所核可人員異動後，更新檢驗測定機構之人員異動資料約三百筆。認可檢驗室人員總數為1684人次，新增人員515人次，離職人員448人次。
- 十、辦理許可檢驗室許可項目及環保機關盲樣發送及盲樣測試結果數據分析工作，總計二梯次2800項次。本年度第一次例行盲測發送2198項次，80項次不合格。第二次例行盲測發送2026項次。

- 一、 140 cases of submittals examination have been undertaken and completed respectively on the permit, extension, restoration for business, additional laboratory, additional test items and additional test category filed by environment test laboratories. The Center for Measurement Standards (CMS) received 203 applications and 156 of them are effective.
- 二、 80 cases of arrangement and preparation for system assessment have been undertaken and completed respectively on the permit, extension, restoration for business, additional laboratory, relocation of laboratory, and additional test category filed by environment test laboratories. 102 assessments have been arranged and carried out.
- 三、 70 cases of blind tests have been undertaken and completed respectively on the permit, extension, restoration for business, additional laboratory, relocation of laboratory, additional test item and additional test category filed by environment test laboratories. 100 blind tests have been arranged and carried out.
- 四、 50 cases of arrangement and preparation for technical examination have been undertaken and completed respectively on the permit, extension, restoration for business, additional laboratory, relocation of laboratory, and additional test category filed by environment test laboratories. 147 examinations have been arranged, prepared and carried out.
- 五、 Completed ten technical committee meetings for test laboratories assessment. The Technical Committee for Test Laboratories Assessment has held ten meetings. Internal audits have been respectively conducted in May, June and December.
- 六、 Held one seminar for test laboratories (120 participants present) The seminar for test laboratories was held on Oct.4, 2002 at Kuan-Fu campus of ITRI, presented by 119.

- 七、 Held one seminar on assessment technology participated by site assessment experts and technical committee members. This seminar was held on July 11-12 at Cambridge Hotel, Taiwan, present by 51.
- 八、 Updated approximately 100 lots of data on Environmental Test Laboratories Information System, test laboratories on permit and disposition. 126 lots of data have been updated.
- 九、 Updated approximately 300 lots of data on changed personnel from test laboratories as approved by National Institute of Environmental Analysis. 1684 staff are in the laboratories. 515 newly retained laboratories staff and separation of 448 laboratories staff proposed have been agreed to register.
- 十、 Completed 2800 items in two stages on permit items for approved laboratories, dispatch of blind tests and blind test results data analysis of environmental laboratories. A total of 2198 items for the first routine blind test in the current fiscal year has been dispatched and 80 of them were failed. A total of 2026 items for the second routine blind test in the current fiscal year has been dispatched..

關閉視窗